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U FOKUSU

ZNA]E SE 
GDE JE OTI[AO
SVAKI DINAR

Nacionalni
investicioni plan
je program 
Vlade Srbije 
~iji su osnovni
ciqevi pove}awe
zaposlenosti,
odr`avawe
visokog
privrednog rasta
zasnovano
na investicijama 
i izvozu, razvoj
infrastrukture
i sprovo|ewe
kapitalnih
investicionih
projekata.
Prioritet su
infrastrukturne
investicije od
kapitalnog zna~aja
za Srbiju i ono 
od ~ega }e gra|ani
{irom Srbije
imati konkretne
koristi: bolnice,
{kole, obdani{ta
i, pre svega,
pogoni koji }e
omogu}iti
zapo{qavawe
qudi.
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Od prvog dana formirawa Vlade zapo~et je rad na buxetu
Nacionalnog investicionog plana. Taj posao, ra|en paralel-
no sa redovnim buxetom, okon~an je, a pri kraju je izrada po-
stupka za sprovo|ewe investicionog plana kako bi se na naj-
boqi na~in iskoristio svaki dinar. 
Ministar Dragan \ilas ovih dana zavr{ava i formirawe

Kancelarije za NIP, tako da je sve spremno za jedan veliki posao,
u kome, isti~e ministar, „nameravamo da napravimo ne{to {to }e
ostati iza nas”.

Pripremni poslovi podrazumevaju da ste formirali i svoj
tim. Ko su va{i najbli`i saradnici i da li me|u wima ima
onih koji su se ve} bavili tim poslom?
– Tim se formira i uvek su mogu}e neke rokade ili poja~awa.

Moj zamenik u Kancelariji bi}e Nenad Jankovi}, ~ovek sa velikim
iskustvom u privrednom sektoru na vrlo ozbiqnim rukovode}im
pozicijama. Naravno, ima tu jo{ qudi, ali va`no je napraviti do-
bar tim. Imati jake igra~e, ali
spremne da se podrede timskoj
igri. Tome te`im... 

Kancelarija }e imati pro-
jektno odeqewe i u wemu }e uglav-
nom raditi stru~waci koji su do
sada bili u Ministarstvu finan-
sija, a zadu`eni su za NIP. Nisam
od onih koji iskqu~ivo dovode
„svoje“ qude, unapred odbacuju}i
one koji tu ve} rade. Kada ka`em
da svima treba dati {ansu govo-
rim {ire, ne samo o Kancelariji.
Ovo su ozbiqni dr`avni poslovi,
i tu nema strana~kih dresova.

Koji su prioriteti u va{em radu?
– Nacionalni investicioni plan }e u budu}nosti do`iveti

odre|enu transformaciju. To zna~i da }e imati druge izvore fi-
nansirawa, te da }e mu prioriteti biti druga~iji. 

Konkretno, dva su prioriteta NIP-a: infrastrukturne inve-
sticije od kapitalnog zna~aja za Srbiju i ono od ~ega }e gra|ani
{irom Srbije imati konkretne koristi: bolnice, {kole, obdani-
{ta i, pre svega, pogoni koji }e omogu}iti zapo{qavawe na{ih
qudi. Ideja za koju se zala`em jeste da gra|ani vide gde ide novac
od privatizacije velikih dru{tvenih preduze}a, da znaju da su u
wihovom gradu ta i ta {kola, ili bolnica, ili fabrika, finansi-
rani tim sredstvima. Dakle, da vide i pre svega osete boqitak u
svom `ivotu. A zna}e se gde je oti{ao svaki dinar.

Nedavno smo u Somboru potpisali ugovor sa italijanskom
firmom koja }e graditi fabriku za proizvodwu ve{a i zaposli}e
400 qudi. Do kraja 2009. godine izgradi}e jo{ jedan pogon za pro-
izvodwu ~arapa i zaposliti jo{ ~etiri stotine radnika. Mi smo
im dali 2.000 evra po zaposlenom kao podsticaj, to je u~e{}e dr-
`ave. A ciq, koji }e uskoro biti ostvaren, jeste da }e 800 som-
borskih porodica po~eti da `ivi boqe. Eto, to su prioriteti u
radu.

Na  koji na~in se obezbe|uju sredstva za NIP?
– Nacionalni investicioni plan je program Vlade ~iji su

osnovni ciqevi pove}awe zaposlenosti, odr`avawe visokog pri-
vrednog rasta (od oko 7 posto) zasnovano na investicijama i izvo-
zu, razvoj infrastrukture i sprovo|ewe kapitalnih investicionih
projekata. NIP je deo buxeta, a izvori wegovog finansirawa su,
pored buxetskih sredstava, krediti me|unarodnih finansijskih or-
ganizacija i predpristupni fondovi Evropske unije.

Koji su kriterijumi za odobravawe sredstava iz NIP-a?
– U okviru NIP-a planirana je potro{wa od 388.610.000

evra u 2006. godini (a potro{eno je 110.000.000 evra), i
996.603.000 evra u 2007. godini (do 15. maja potro{eno je pri-
bli`no 170.000.000 evra). Prema usvojenom Zakonu o buxetu za
2007. godinu, za NIP je predvi|eno oko 547.000.000 evra. U okvi-
ru Ministarstva napravqen je pregled projekata i predlo`ena su
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sredstva. Jedini kriterijum treba da bude kvalitet predlo`enog
projekta, wegova isplativost. Na `alost, neki su projekti jo{ ra-
nije bili odobreni, tako da smo donekle uspeli da „interveni{e-
mo”. Zato i ka`em da je NIP-u potrebna jedna revizija kako se tim
novcem ne bi kupovali mobilni telefoni ili automobili, finan-
siralo kre~ewe op{tinskih zgrada ili mewali prozori na zgrada-
ma poreskih uprava. Potrebni su nam projekti koji }e pokazati
svoju isplativost, a neki vratiti ulo`eno.

Koliko je bilo mogu}e da tek formirani kabineti, odnosno
nova ministarstva uti~u na sredstva koja }e se deliti do
kraja godine? Da li su odobravani projekti koji su podnela
ministarstva iz prethodne vlade?
– Kancelarija za NIP napravi}e jednu vrstu studije koja }e

obuhvatiti sve predlo`ene projekte, one postoje}e, ali i one ko-
ji }e tek predlo`iti resorna ministarstva, pa }emo ve} od bu-
xetske 2008. godine imati druga~iju, boqu sliku. Mi }emo sada

pratiti dinamiku i realizaciju
projekata, a to }emo ~initi i
ubudu}e.

Koja su ministarstva dobi-
la najvi{e sredstava iz
NIP-a, odnosno, koja }e do-
biti i za koje projekte? I
{ta je to {to }e biti pri-
metno za gra|ane Srbije?
– Najvi{e novca dobilo je

Ministarstvo za infrastruktu-
ru. Radi se o velikim, skupim
projektima, poput izgradwe Ko-
ridora 10 i drugih ve}ih i zna-

~ajnih saobra}ajnica. To }e gra|ani i te kako mo}i da vide. Sle-
de Ministarstvo ekonomije i Ministarstvo zdravqa. Kapital-
ni, dakle, projekti od nacionalnog zna~aja, kao i oni koji }e
zna~iti otvarawe novih radnih mesta, poput Sombora i In|ije,
osnovni su prioritet NIP-a, koji je usmeren na interes dr`ave,
ali pre svega gra|ana koji u woj `ive. Uredbom Vlade zna}e se
koliko ta~no novca ide na koji projekat, ali ono {to }e sigurno
biti odobreno jeste nastavak radova na obilaznici oko Beo-
grada,  izgradwa auto-puta Leskovac–Pre{evo, modernizacija
grani~nih prelaza, te sredstva za magistralnu i regionalnu put-
nu mre`u. 

Ministarstvu za ekonomiju odobrili smo sedam milijardi di-
nara, koji }e biti iskori{}eni za formirawe industrijskih zona
i parkova u 49 op{tina. Tako|e, bi}e iskori{}eni potencijali
Dunava, turisti~kih centara, deo novca oti}i }e na komunalnu in-
frastrukturu. Planirana su sredstva za podsticaj izvoza, direkt-
nih investicija, zapo{qavawa…

Kako ocewujete kori{}ewe sredstava iz NIP-a za vreme
prethodne vlade?
– Koliko sam mogao da vidim do sada, a pozabavi}emo se time

vrlo detaqno, bilo je projekata koji nisu, rekao bih, od nacional-
nog zna~aja. Bilo je  tro{ewa para i bez rezona. Sve }emo „pro~e-
{qati”, javnost }e biti obave{tena o svemu. Otvorenost i javnost
u radu bi}e jedan od osnovnih prioriteta u na{em radu.

Dobro su poznati  Va{i sukobi  sa ministrom Ili}em. Ka-
kva je saradwa sada kada zajedno sedite u vladi?
– Vi{e puta sam rekao: Vlada je reprezentacija. U woj nema

mesta za strana~ke dresove. Mi smo svi sada na istom zadatku. Ne
moramo da se volimo, va`no je da se po{tujemo i da radimo zajed-
ni~ki i u interesu gra|ana.

Kancelarija za Nacionalni investicioni plan prati}e rea-
lizaciju svih projekata i tro{ewa novca i ima}e mehanizam da re-
aguje ukoliko bude zloupotreba. To se ne odnosi samo na Ministar-
stvo za infrastrukturu ve} i na sva ostala ministarstva. Nemojte
da unapred bilo koga optu`ujemo i osu|ujemo, ali ni da amnestira-
mo od odgovornosti za posao koji radi. 

R. MUTAVXI]

SREDSTVA ZA MINISTARSTVO ODBRANE 
Na osnovu projekata koje smo dobili iz Ministarstva

odbrane, iz Nacionalnog investicionog plana izdvojena su
sredstva za remont pet lova~kih aviona MiG-29, jednog
transportnog AN-26, pet transportnih helikoptera MI-8 i
MI-17 i dva borbena MI-24. Bilo je u planu vi{e leteli-
ca, a broj je ne{to umawen, jer prilikom planirawa tro-
{kova radova nije bilo jasno da li }e Vojska na taj iznos
morati da plati porez na dodatu vrednost. Odobrena sred-
stva su blizu tri milijarde dinara.


